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يساهم في " مبادرة لرفع كفاءة قطاع المياه"مشروع 

 وحدة التدقيق الداخلي في تطوير 
 شركة مياه اليرموك

 للتنمية الأمريكية الوكالة من الممول (WMI) "هالميا قطاع كفاءة لرفع مبادرة" مشروع و اليرموك مياه شركة بين  ما بالتعاون

 برنامج تنفيذ يتضمن البرنامج هذا . اليرموك مياه شركة في الداخلي التدقيق وحدة تطوير برنامج تنفيذ الآن يتم  (USAID) الدولية

 التدريب البرنامج هذه يتضمن . ثاني تشرين شهر نهاية في وينتهي اول تشرين في بدأ قد كان والذي الوحدة لموظفي موسع تدريبي

 المفاهيم البرنامج يتضمن وكذلك (IIA ) الامريكين الداخليين المدققين معهد عن الصادرة الداخلي للتدقيق الدولية المعايير على

 خطة في الحوكمة المخاطر، ادارة بالرقابة، الخاصة الرئيسية

 الانظمة وتدقيق العينات الداخلي، التدقيق وحدة دور التدقيق،

 الوحدة موظفي يوهل سوف التدريبي البرنامج هذا . المحوسبة

 للجلوس سيوهلم وكذلك للتدقيق الدولية المعايير وفق التدقيق اعداد

 . (CIA) ـال لامتحان

 لوحدة اميثاق الشركة أصدرت فقد التطوير، برنامج نفس صدد وفي

 وحدة بتزويد الميثاق وسيساهم 2017 ايلول في الداخلي التدقيق

 والسياسة والوظيفي التنظيمي بالإطار الشركة في الداخلي التدقيق

 والمسؤولية السلطة المهني، السلوك قواعد العمل، ونطاق التدقيق أهداف تحديد أيضا يشمل وهو ،وفقها الوحدة تعمل التي العامة

 . ليرموكا مياه شركة أعمال كافة على التدقيق في الوحدة ودور

 وفعالية كفاءة حول موضوعي تأكيد وتقديم مستقل بعمل القيام الداخلي التدقيق وحدة أهداف تكون بأن ليوصي الميثاق وجاء

 العمليات وكفاءة فعالية لتحسين اليرموك مياه لشركة الاستشارية الخدمات تقديم وكذلك والأنظمة للقوانين الامتثال و ،الأنشطة

  . الشركة في والإدارية والمالية التشغيلية

 وظيفي وصف اعداد مع مترافقا للوحدة التنظيمي الهيكل تطوير وايضا الداخلي للتدقيق دليل اعداد التطوير برنامج يتضمن كذلك

 . الوحدة في للوظائف
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USAID/WMI contributes to 

development of Internal Audit Unit 

at Yarmouk Water Company  
The Yarmouk Water Company (YWC) in collaboration with the Water Management Initiative (WMI) 

Project, funded by the USAID, are currently implementing a program to develop the internal audit unit at 

YWC. The intervention includes implementing a holistic training program for the unit’s staff that started 

in October 2017 and ends in November of the same 

year. The training program includes education about 

the International Standards of Auditing issued by 

American Institute of Internal Auditor (IIA). The 

training program also includes the prime concepts of 

risk management, governance, internal audit, 

sampling and auditing computerized systems. The 

program will enable the unit’s staff to implement 

auditing in accordance with International Auditing 

Standards in addition to enabling them to sit for 

Certified Internal Auditing exam (CIA).  

In the same context, the company issued a charter for the internal auditing unit in September 2017, which 

will contribute to offering a legal and functional policy framework. Furthermore, the charter specifies the 

unit’s objectives and scope of work as well as code of ethical conduct, authorities and responsibilities and 

the unit’s role in auditing YWC activities.  

The charter recommends that the activities of Internal Audit Unit to be performed with independence as 

well as compliance to laws and instructions. Moreover, the unit’s role will include offering consulting 

services to YWC management in order to improve efficiency and effectiveness of operations, finance and 

administrative affaires in the company.  The program includes producing a guide and developing the 

organizational structure associated with preparing job descriptions for the unit’s staff.  


